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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,

az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 . év i

XXXVI . törvény 42 . § (3) és (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok intézni a miniszterelnökhö z

„Mikor dobhatják ki az emberek a rádióikat, azaz mikor szűnik meg a földfelszíni analóg

rádióműsor-sugárzás? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

A műsorterjesztés és a digitális átállás szabályairól szóló 2007 . évi LXXIV . törvény 38.§ (2)

bekezdése szerint 2014 . december 31 . volt a rádióm űsorok műsorterjesztése digitális átállásának

céldátuma . A törvény e passzusa persze igyekszik a magyar valósághoz alkalmazkodni, ezért e határidőn

túl ahhoz a feltételhez köti a tényleges átállás és a hagyományos analóg rádióm űsor-sugárzás

megszüntetésének határidejét, amikor a lakosság legalább 75%-a rendelkezni fog alkalmas digitáli s

készülékkel .

A céldátum immáron eltelt – 2015 . évet írunk – azt is tudjuk, hogy nem szűnt meg a rádiók vétel i

lehetősége a hagyományos készülékekkel, amelyek még igen nagy számban használatban vannak a

háztartásokban .

Az arra vonatkozó adatok azonban nem szerepeltek a Nemzeti Média- és Hírközlési Hatósá g

Médiatanácsának legutóbbi, 2013 . évi tevékenységéről szóló országgy űlési beszámolójában, hogy milyen

gyorsasággal cserélik le a háztartások az analóg vev őkészülékeiket, hogy áll e tekintetben a lakosság, és

várhatóan mikor következhet be ténylegesen az átállás, amikor is kidobhatják az állampolgárok a rég i

készülékeiket?



A digitális átállásnak persze vannak el őnyei, pl . több csatornán foghatunk majd rádióadásokat ,

tehát talán végre megvalósulhat a törvényben elvileg el ő írt, de a Médiatanács által be nem tartatot t

kiegyensúlyozott tájékoztatás követelménye a hírek terén, illetve a még törvényileg sem el őírt zene i

kiegyensúlyozottság felé is lépéseket jelenthetne, ami szintén fontos volna, ha a rádiók által mellőzött

irányzatokra, főként a rockra, különösen a nemzeti rockra gondolunk .

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Kérdésemet az is motiválja, hogy a digitális átállásért felel ős eseti bizottság az előző ciklusban

lényegében nem ülésezett, ebben a ciklusban pedig még meg sem alakult .

Miután ez a téma nagyon sok háztartást és állampolgárt érinteni fog, kérem, válaszoljon rá:

vannak-e mérések a digitális vev őkészülékek elterjedtségéről (külön vizsgálva az autórádiók helyzetét) ,

és várhatóan mikor éri az el az átálláshoz elő írt értéket, tehát mikor várható a hagyományos (analóg)

rádióműsor-sugárzás megszűntetése ?

Azt is szeretném megtudni : tervezi-e a Kormány a digitális vételre alkalmas készülékek

vásárlásának támogatását ?

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel:

Budapest, 2015 . február 3 .

Novák Előd
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